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گروه سیاســی – فخری سادات مسچی: اگرچه به 
نظر می رســید که بعد از تشکیل دولت رئیسی، هماهنگی 
بین دولت و مجلس افزایش یابد، با این وجود طی هشــت 
ماه گذشته در موضوعاتی که بازخورد اجتماعی منفی دارد، 
نوعی رقابت و تقابل بین نمایندگان مجلس و دولت شــکل 
گرفته تا از زبر بار عواقب این موضوعات شانه خالی کنند و 

آن را – به هر طریق ممکن -  به گردن دیگری بیندازند.
اولین موضوع در این خصوص داستان »حذف ارز 4200 
تومانی یا حذف ترجیحی« بود، علی رغم اینکه هم دولت و 
هم مجلس به این نتیجه رسیده که حذف این ارز گریزناپذیر 
است؛ و البته هم مجلس و هم دولت می داند که با این کار، 
گرانــی در زمینه اقلام خوراکی و دارو نفس مردم را خواهد 
گرفت، از آبان ماه سال گذشته چندین بار این موضوع بین 
مجلس و دولت دست به دست گشته و هر کدام سعی کرده 
دیگری را مســئول و بانی ر این کار قلمــداد کند. آخرین 
مرحلــه کار این بود که مجلس بالاخره به دولت اختیار داد 
که چنین کاری را انجام دهد و حالا دولت نمی داند که چه 
باید بکند! طی دو هفته ای کــه از نوروز می گذرد چندین 
بار دولتمردان از حذف ارز ترجیحی را اعلام و ســپس انکار 

کرده اند. 
پــس از آن، حالا بعد از اینکــه بعضی نمایندگان جبهه 
پایداری مجلس بعد از یک ســال تلاش برای تصویب طرح 
»محدود ســازی فضای مجازی« که به دلیل مخالفت افکار 
عمومی ناکام مانده است و حتی این عده نتوانستند طرح را 
دور از چشــم و گوش مردم تصویب کنند، روز شــنبه خبر 
رسید که قالیباف رئیس مجلس، در نامه ای به رئیس شورا 
درخواســت کرده ، دولت و شــورای عالی فضای مجازی ، 
سیاست های کلان مربوط به فضای مجازی را مشخص کنند!   

روز گذشــته ابوالحســن فیروزآبادی، دبیر شورای عالی 
فضای مجازی، گفت: رئیس مجلــس، در نامه ای به رئیس 
شــورای عالی فضای مجازی درخواســت کرده که دولت و 
شــورای عالی فضای مجازی سیاست های کلان مربوط به 
فضای مجازی را مشــخص کنند. وی ادامــه داد: در اولین 
جلسه  پیش روی شــورای عالی فضای مجازی، درخواست 
مربوطه بررســی خواهد شد. ما در شــورای عالی به دنبال 
تعیین سیاست های کلان هستیم و امیدواریم که در پی این 

کار نظر متخصصان و مردم را جلب کنیم.
دبیر شــورای عالی فضای مجازی در پایان عنوان کرد: 

بعد از بررســی سیاســت های کلان، ما طرح را به مجلس 
برمی گردانیم و سرانجام خود مجلس تصمیم خواهد گرفت 

که سیاست ها را به چه نحوی اجرا کند.
به این ترتیب به نظر می رســد با توجه به مخالفت های 
شــدیدی که در افکار عمومی علیه محدود ســازی فضای 
مجازی شکل گرفته، قالیباف تلاش دارد از همان تکنیکی 
که در مورد »حذف ارز ترجیحی« اســتفاده شــد، در مورد 
»محدود ســازی فضای مجازی« هم استفاده کند. اما بین 
این دو موضوع یک اختلاف مهــم وجود دارد؛ اینکه آثار و 
عواقب حذف ارز ترجیحی بعد از اعمال آن موجب نارضایتی 

مردم خواهد شد اما اعتراض شدید به داستان محدود سازی 
فضای مجازی از مدتها قبل شــکل گرفته بود و هر تلاشی 
در این خصوص بلافاصله با واکنش عمومی روبرو خواهد شد. 
از این نظر شــاید مجلس در یک سال اخیر، زیان بیشتری 
دیده است و با توجه به اینکه دو سال دیگر انتخابات مجلس 
برگزار خواهد شد، لازم است که نمایندگان در این خصوص 

دست به عصاتر حرکت کنند!   
اما سخنان فیروزآبادی نشان می دهد که آن سوی میدان 
هم حواس ها جمع اســت و از همین الان تصریح دارند که 

»سرانجام خود مجلس تصمیم خواهد گرفت«!
نکته دیگر این است که به نظر ی رسد این تقابل شکل 
گرفته به آسانی تمام نشود و هر چه می گذرد بیشتر و بیشتر 
شود. گرانی های افسار گسیخته که علی رغم تبلیغات دولت، 
نفس مردم را گرفته است موضوعی است که به نظر می رسد 
طی ماه های آینده بیشــترین تقابل و رویارویی بین این دو 
قــوه را در بر بگیرد. در ایــن زمینه افکار عمومی تنها دولت 
را مقصر نمی داند، بلکه بی اعتنایی مجلس و عدم اســتفاده 
نمایندگان از ابزارهای نظارتی را هم در شــکل گیری این 
وضعیت بی تاثیر نمی دانند. بر همین مبنا است که بعضی از 
نمانیدگان مجلس در ماه های اخیر دائما از احتمال استیضاح 
دولتمردان بخصوص وزیر اقتصاد و صنعت سخن می گویند. 
گویا طرح اســتیضاح این وزیران به هیات رئیسه هم تقدیم 
شده اما در آنجا گرفتار شده است. بدیهی است که با افزایش 
گرانــی و ناکارآمدی تیم اقتصــادی دولت نه تنها مقاومت 
هیات رئیســه در این خصوص پایان خواهد یافت بلکه آنها 
مشتاق تر از نمیاندگان برای استیضاح خواهند شد، تا از آن 
به عنوان ابزاری برای کسب محبوبیت و برائت از شراکت با 

دولت در خصوص سوء مدیریت اقتصادی استفاده کند. 

مجلس سعی دارد دامن خود را از طرح صیانت پاک کند

توپ »محدود سازی« در زمین دولت و شورای عالی فضای مجازی

سخنگوی ســازمان انرژی اتمی جمهوری اسلامی ایران 
تاکید کرد که به دلیل عملیات تروریستی که علیه مجتمع 
تســای کرج صورت گرفت مجبور به تشدید تدابیر امنیتی 
شدیم و بخش مهمی از ماشین های تولید قطعات سانتریفیوژ 
را به مکان امن تری جابه جا کردیم. به گزارش ایسنا، بهروز 
کمالوندی، معاون و سخنگوی سازمان انرژی اتمی جمهوری 
اسلامی ایران در گفتگویی درخصوص انتقال برخی تاسیسات 
هسته ای از مجموعه تسای کرج به نطنز، گفت: برای توسعه 
و تولید ماشین های سانتریفیوژ، تامین و امنیت برنامه های 
کلی داریم از همین رو متاسفانه به دلیل عملیات تروریستی 

که علیه تســای کرج صورت گرفت مجبور به تشدید تدابیر 
امنیتی شــدیم که بخش مهمی از این ماشین ها را جابه جا 
کردیم و باقی مانده را نیز به نطنز و اصفهان منتقل کردیم. 
به عبارت دیگر ماشین های تولید قطعات سانتریفیوژ به دلیل 
اهمیــت بالایی که دارد به مکانی امن تر جابه جا شــدند و 
اکنون نیز در حال کار می باشــد. وی در گفت وگو با شبکه 
العالم بــا بیان اینکه آژانس بین المللــی انرژی اتمی در دو 
مرحله نیز گزارش داده اســت تاکید کرد: نخست در زمان 
انتقال این دستگاه ها و دیگری در مرحله دوربین ها و شروع 
به کار آن ها که با توجه به ابهاماتی که مطرح شــده بود ما 

توضیحاتی ارائه دادیم که اقدامات صورت گرفته در چارچوب 
توافقات است و همین طور نظارت ها وجود دارد اما تا زمانی 
کــه توافقی صورت نگیرد اطلاعات نزد ما می ماند و احتمالا 
حذف می شود. سخنگوی ســازمان انرژی اتمی درباره سفر 
گروســی به تهران و مذاکرات وین نیز اظهار کرد: مذاکرات 
را وزارت خارجه دنبال می کند، در بخشــی از مذاکرات در 
یک یا دو ماه گذشته موضوع مسائل باقی مانده پادمانی هم 
مطرح بود که بنده ســفر کردم و ملاقات هایی هم داشتیم، 
در نهایت به چارچوبی رسیدیم تا موضوعات با سرعت حل 
و فصل شود که در راستای آن بیانیه ای 4 بندی منتشر شد 

که سه بند آن اجرا شده است در واقع اواسط اجرای بند سوم 
هســتیم بعد از آن عملا زمینه برای ارائه گزارش آژانس به 
شورای حکام در ماه ژوئن فراهم می شود، این در واقع زمان 
بندی بود که صورت گرفته و اصرار ما هم این بود تا قبل از 
ژوئن و زمان گزارش آژانس منتشر شود. انتظار ما این است 
که اگر تفاهمی باشــد عملا نباید سوالی در رابطه با مسائل 
گذشته باقی بماند. وی خاطرنشان کرد: مذاکره ای در رابطه 
با موضوعات فنی در حال حاضر نداریم اگر چه ممکن است 
بعضی مســائل کوچک باقی مانده باشد که در حال برطرف 

شدن است.

رئیس جمهــور اســتمرار رعایت کامل شــیوه نامه های 
بهداشــتی را مورد تاکید قرار داد و گفت: گذشــت زمان و 
کاهش شــدت بیماری کرونا نباید موجــب عادی انگاری و 

سستی در رعایت دستورالعمل های بهداشتی شود.
به گزارش ایسنا،  سیدابراهیم رئیسی روز شنبه در جلسه 
ســتاد ملی مقابله با کرونا با تبریک ولادت با ســعادت امام 
حسن مجتبی )ع( و قدردانی از همه دست اندرکاران مقابله 
با بیماری کرونا،  اظهارداشــت: مسئولان و متولیان امور در 

رفتار خــود، با الگو گرفتن از ســلوک رهبر معظم انقلاب، 
تلاش کنند رعایت اصول بهداشتی و احترام به توصیه های 
متخصصان و مصوبات ستاد ملی کرونا را در جامعه نهادینه 
کرده و فرهنگ ســازی کنند.  رئیسی مرجع رسمی و اصلی 
اطلاع رسانی درباره بیماری کرونا را وزارت بهداشت و ستاد 
ملی مقابله با کرونا دانســت و تصریح کرد: بیان ســخنانی 
خارج از این چارچوب در خصوص کرونا، موجب عادی سازی 
یــا اضطراب و نگرانی در جامعه می شــود و زندگی روزمره 

مردم و کســب وکارها و تحصیل را تحت تاثیر قرار می دهد، 
حتما باید از این کار خودداری شود. رئیس جمهور در ادامه 
به ضرورت همیاری کشــورها در مقابله کرونا اشــاره کرد و 
از اراده جمهوری اســلامی ایران بر اســتمرار سیاست های 
انسان دوستانه و کمک به کشورهای نیازمند منطقه و سایر 
نقاط جهان خبر داد. رئیسی همچنین ضرورت یاری رسانی 
به کشور چین برای مقابله با شیوع کرونا در مقطع فعلی را 
مورد تاکید قرار داد گفت: کشور چین در زمان بحرانی کرونا 

در کشورمان با ارســال محموله های واکسن، کمک بزرگی 
به مردم کشــور ما کرد و امروز ما در شــرایطی هستیم که 
می توانیم با انتقال تجربیات علمی کشورمان در مقابله با کرونا 
به مردم و دولت چین کمک کنیم. رئیس  جمهور همچنین 
اقدام شرکت های ایرانی در تولید واکسن کرونا را افتخارآمیز 
دانست و گفت: این شــرکت ها می توانند با در نظر گرفتن 
ذخیره لازم برای آینده، واکسن های مازاد نیاز را صادر کنند 

که افغانستان در این زمینه مورد توجه است.

جلسه ستاد ویژه رفع موانع، تقویت و توسعه شرکت های 
دانش بنیان در حوزه وزارت بهداشت صبح دیروز)شنبه( به 
ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار و بر تولید و مستند 
سازی علمی محصولات دارویی و تجهیزات پزشکی با کیفیت 
استاندارد بین المللی توسط شرکت های دانش بنیان تاکید 
شد. به گزارش ایسنا، در این جلسه که وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و 
مسئولان دســتگاه های این دو حوزه حضور داشتند، دکتر 
محمد مخبر با اشاره به ظرفیت جامعه پزشکی تحصیلکرده 
و به روز در کشور تاکید کرد: تولید محصولات شرکت های 
دانــش بنیان در حوزه دارو، درمان و تجهیزات پزشــکی با 
کیفیت و اســتاندارد جهانی و قیمت تمام شــده مناسب، 

برای تامین نیازهــای داخلی و ورود به بازارهای منطقه ای 
و کشورهای همسایه اهمیت اساسی دارد.

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: وزارت بهداشت و 
همچنین معاونت علمی و فناوری باید برنامه ریزی های لازم 
و زمان بندی شــده در راستای تولیدات دانش بنیان در این 

حوزه را هر چه سریعتر تهیه و ابلاغ نمایند.
وی همچنین بر ضرورت مســتند ســازی علمی اینگونه 
محصــولات برای ارائــه در بازارهای بیــن المللی و جهانی 
تاکید کرد. مخبر با اشــاره به اهمیت تولیــد و توزیع دارو 
در کشــور افزود: باید مجوز های لازم ورود بخش خصوصی 
در این زمینه تسهیل شــود چرا که وجود نیروهای زبده و 
تحصیلکرده و همچنین عزم جدی این شرکت ها برای کمک 

به بخش دارویی کشــور می تواند به شکوفایی، درآمدزایی و 
اشتغال زایی پایدار جوانان تحصیلکرده ایرانی کمک نماید.

معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: دولت آمادگی دارد با 
تخصیص اعتبارات و با کمک تاسیس صندوق های خطرپذیر 

، پشتیبانی های لازم را از این بخش انجام دهد.
در ادامه این جلسه آیین نامه های حمایت از تولید دانش 
بنیان و اشــتغال آفرین در حوزه سلامت به منظور توانمند 
ســازی شــرکت های دانش بنیان حوزه ســلامت، افزایش 
کیفیــت و بهره وری از طریق تولیــدات دانش بنیان، تاب 
آوری کشــور در حوزه سلامت و توسعه زنجیره محصولات 

دانش بنیان رقابت پذیر بحث و بررسی شد.
به روز رســانی سبد واکسیناسیون داخل با تکیه بر توان 

مهندسی شرکت های دانش بنیان و تجربیات به دست آمده 
در دوران کرونا، بهبود توان کشور در حوزه تولید و صادرات 
محصولات ســلامت محور، افزایش کیفیت ، مستند سازی 
تولید و تجهیزات پزشــکی در تراز بین المللی، تسهیل در 
صادرات داروهای تولیدی شرکت های دانش بنیان داخلی، 
کاهش هزینه تمام شــده نظام ســلامت، کاهش وابستگی 
به واردات محصولات ســلامت محور، برنامه هوشمندسازی 
زنجیره تامین خدمات و فرآورده های سلامت محور  و تاکید 
بر محصولات با فناوری های نوین همانند سلول های بنیادین 
و پزشکی بازساختی از جمله مواردی بود که در این جلسه 
در راستای حمایت ازشرکت های دانش بنیان حوزه سلامت 

درباره آنها بحث و تصمیم گیری شد.

یک وکیل دادگستری در واکنش به اختصاص فضایی به 
زنان در ۳۵2 پارک در شهر تهران گفت: اگر جداسازی زنان 
در پارک ها با ایجاد امکانات بیشــتر برای زنان و کودکانشان 
همراه باشد باید آن را عادی و حتی خوب تلقی کنیم اما اگر 
این جداسازی زمینه ای برای ایجاد محدودیت است نمی توان 
از آن استقبال کرد. به گزارش ایسنا، حدود یک هفته پیش 
ویدیویی در شبکه های اجتماعی منتشر شد که نشان می داد 
پل بوســتان آفرینش در شهر بجنورد با دیواری بلند به دو 
بخش زنانه و مردانه تقسیم شــده است. شهردار بجنورد و 
یکی از اعضای شورای شهر آن در توضیح این اقدام گفته اند 
که اساسا این پارک تبدیل به پارک بانوان شده و دیواری که 
در آن کشیده شده در راستای ایجاد حصار برای عملی کردن 

بوستان بانوان بوده است. 
پس از انتشــار این خبر، اخباری از تفکیک جنســیتی 
پارک هــا در تهــران نیــز به گوش رســید. اخبــاری که 
حجت الاسلام سید محمد آقامیری عضو شورای شهر تهران 

آن ها را شایعه خواند و گفت که قرار است در ۳۵2 بوستان 
و در قسمت کوچکی فضای مناسبی برای مادران و کودکان 
در نظر گرفته شــود تا مادران با حجاب راحت تر به بازی با 

کودکان خود بپردازند.
این عضو شــورای شــهر تهران هم چنین با بیان این که 
تهــران بیش از 2 هزار و 200 پارک در 22 منطقه دارد که 
تنها در ۳۵2 پارک و در گوشه ای از آن فضای مادر و کودک 
ایجاد خواهد شد از پیش بینی لوازم بازی کودک در فضاهای 
مختص بانوان و در نظر گرفتن نگهبان برای این مکان ها شد.

ناصر امانی عضو دیگر شورای شهر تهران نیز زنانه شدن 
بخشــی از پارک ها را طرح علی رضا زاکانی شــهردار تهران 
عنــوان کرد و گفت نظر وی این اســت که در هر محله ای 
از شــهر تهران، بخشی از فضای یکی از پارک ها را به شکلی 
تغییر کاربری دهند که نیاز مادران و کودکانی که به پارک 

می آیند برآورده شود.
در همیــن رابطه، فریــده غیرت وکیل دادگســتری و 

فعــال حقوق زنان گفت:  ایجاد هرگونــه امکانات رفاهی در 
هر زمینه ای مفید اســت و باید از آن اســتقبال شــود. اگر 
جداسازی زنان در پارک ها با ایجاد امکانات بیشتر برای زنان 
و کودکانشان همراه باشد باید آن را عادی و حتی خوب تلقی 
کنیم اما اگر این جداسازی زمینه ای برای ایجاد محدودیت 
اســت نمی توان از آن اســتقبال کرد. با کمال تاســف، در 
سال های اخیر نوعی ایجاد ممانعت و محدودیت در اقدامات 
انجام شــده دیده ایم یعنی قصد داشتند ایجاد محدودیت را 
نوعی جداســازی تلقی کنند که بایــد گفت اگر اقدام اخیر 
شهرداری ها برای اختصاص دادن فضایی مختص بانوان نیز از 
این جنس اقدامات باشد پذیرفتنی نیست ولی اگر تخصیص 
این فضاها امکانات بیشتر برای مادران و به طور کلی بانوان 
را به دنبال داشــته باشد اشکالی ندارد و باید آن را پذیرفت. 
به طور کلی نگاه منفی به ارتباط زن و مرد درســت نیست 
و ارتباط زنان و مردان را باید در جهت و بسترهای مناسب 
ایجــاد کرد و دلیلی ندارد که ما محدودیتی در ارتباط زن و 

مرد ایجاد کنیم.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا جداســازی زنان و 
مردان می تواند باعث افزایش امنیت برای زنان شــود؟ نیز 
گفت: تحقق این امر بســتگی به نیــت و قصد طراحان این 
برنامــه دارد. ممکن اســت اجرای این طــرح باعث ایجاد 
محدودیت های پیاپی شود که در این صورت درست نیست. 
کســانی که پیشــنهاددهنده و اجراکننــده چنین طرحی 
هستند باید جوانب مختلف آن را بسنجند و ببینند آیا این 
طرح امنیت برای زنان را به دنبال دارد یا نه. جداسازی زنان 
و مردان همان طور که ما قبلا نیز دیده ایم آن چنان نمی تواند 
باعث ایجاد امنیت شــود. زن و مرد دو مخلوق خدا هستند 
که تکالیف و وظایف مختص به خودشــان را دارند و دلیلی 
ندارد که ما از روابط این دو جنس انقدر واهمه داشته باشیم. 
خشونتی هم اگر اتفاق میوفتد ناشی از امتیاز ویژه ای است 
که به یک قشر داده می شود و محدودیتی است که به قشر 

دیگر تحمیل می شود.

فرمانده نیروی زمینی ارتش ایران گفت: استکبار جهانی 
توان رزمی و اقتــدار امروز ایران که موجــب فرار آمریکا از 

منطقه خاورمیانه شده را بر نمی تابد.
امیر ســرتیپ کیومرث حیدری شــنبه 2۷ فروردین در 
گردهمایی جهــاد تبیین ویژه فرماندهان، سرانگشــتان و 
روسای بازرسی یگان های نزاجا در منطقه فارس بیان کرد: 
اســتکبار جهانی توان رزمی و اقتداری که برای کشور ایجاد 
شــده و موجب فرار آمریکا از منطقه خاورمیانه شــده را بر 

نمی تابد و قصد دارد ما را منزوی کرده و اجازه ندهد تا ملت  
ما با این اقتدار ارتباط برقرار کند.

او خاطرنشــان کرد: امروز قابلیت هــای نهفته در نیروی 
زمینی بــروز و ظهور پیدا کرده و بــا تحول عمیقی که در 
آن به وجــود آمده به یک نیروی زمینی متحرک هجومی و 
واکنش سریع تبدیل شده و جا دارد که تمامی این اقدامات 

و تلاش های صورت گرفته در جهاد تبیین مورد توجه واقع 
شــود. فرمانده نزاجا عنوان کرد: چون ما در نیروی زمینی 
توانایی های زیادی در عرصه تولید تســلیحات و تجهیزات 
داریم، امســال را به عنوان سال ارتباط با شرکت های دانش 
بنیــان و نهادینه کردن تولید دانش بنیان نام گذاری کرده و 

امیدواریم در این بحث نیز به اقتصاد کشور کمک کنیم.

رئیس اداره عقیدتی سیاسی نزاجا نیز در سخنانی اظهار 
کرد: مقام معظم رهبری اوامرشــان را در باب جهاد تبیین 
مبنی بر سه امر جنگ روایت ها، تحریف حقایق و از بین بردن 
زنجیره تواصی به حق بیان فرموده واقدام بایسته وشایسته 
در این خصوص را ضرورت امروز متولیان امر دانســتند که 
برما واجب اســت در این ارتباط با تبیین واقعیت ها جلوی 
دسیسه های دشمنان را که با روایت خلاف وارد میدان جنگ 

با ما شده اند بگیریم وبر آنها فائق بیاییم.

مجمع جهانی بیداری اسلامی در بیانیه ای حملات رژیم 
صهیونیستی به نمازگزاران مسجدالاقصی را محکوم کرد.

به گزارش ایســنا، مجمع جهانی بیداری اســلامی طی 
بیانیــه ای ضمن محکــوم نمودن حمــلات رژیم غاصب 
صهیونیستی و هتک حرمت نمازگزاران مظلوم در مسجد 
الاقصی تاکید کرد: چشم های مســلمانان جهان بار دیگر 
در روزهای اخیر شــاهد هتــک حرمت ارزش های مقدس 
آنان و تعرض به مســجد الاقصی در مــاه مبارک رمضان 
توســط نظامیان و نیروهای امنیتی رژیم صهیونیستی بود 

و مجمع جهانی بیداری اسلامی این اقدامات تجاوزگرانه و 
جنایات جدید رژیم صهیونیستی را محکوم و مقاومت ملت 

فلسطین در برابر صهیونیست ها را ستایش می نماید.
بی شــک مبارزه با اشــغالگران، حق مشــروع، بدیهی 
و طبیعــی مردم بی دفاع فلســطین و پاســخی در قبال 

تعرض های مکررصهیونیســت ها به اماکن مقدســه بیت 
المقــدس و جنایــات و تجــاوزات مســتمر رژیم غاصب 
صهیونیســتی علیــه مردمی اســت که تحــت مضایق و 
محرومیت های شــدید در قدس شــریف و ســایر اراضی 

فلسطین قرار دارند.

مجمع جهانی بیداری اســلامی با تاکید بر لزوم واکنش 
جهانی به جنایات اخیر رژیم صهیونیستی بار دیگر از همه 
ملتها، نخبگان و مجامع بین المللی و اســلامی می خواهد 
تا در جهت تامین امنیت مردم فلســطین بر اســاس اصل 
دفاع مشــروع از خود در مقابل اشــغال و تروریسم رژیم 
آپارتاید صهیونیستی، عمل کرده و مانع تجاوزات و جنایات 
وحشیانه صهیونیستها در فلسطین شوند که بر اساس وعده 
الهی پیروزی با مردم فلســطین است و امت اسلامی شاهد 

مجازات عوامل این جنایات خواهد بود. 

سخنگوی سازمان انرژی اتمی:

ماشین های تولید قطعات سانتریفیوژ به جای امن تری منتقل شدند
تاتوافقنشوداطلاعاتنزدمامیماند

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

تولیدکنندگان واکسن کرونا می توانند مازاد نیاز کشور را صادر کنند

معاون اول رئیس جمهور:

مجوزهای ورود شرکت های دانش بنیان در حوزه محصولات دارویی و تجهیزات پزشکی تسهیل شود

یک وکیل دادگستری:

از جداسازی پارک ها برای ایجاد »محدودیت« نمی توان استقبال کرد

استکبار جهانی توان رزمی  و اقتدار امروز ایران را بر نمی تابد

مجمع جهانی بیداری اسلامی:

مبارزه با اشغالگران، حق مشروع مردم فلسطین است

واکاوی نقش و نفوذ مخرب سازمان منافقین 
در کنگره آمریکا

ساختار سیاســی غیرمتمرکز و توزیع   شده ایالات متحده آمریکا سبب شده 
اســت که جریان  ها و تشکل  های بسیاری بتوانند روندهای پیچیده تصمیم-
 گیری سیاســی در این کشــور را تحت  تأثیر قرار دهند. در میان تنوع این 
گروه ها در عرصه سیاســی آمریکا، سازمان تروریستی منافقین قرار دارد که 
طی سال های اخیر و همزمان با تشدید فشار حداکثری دولت آمریکا، توانسته 
اند با نفوذ در ســاختار سیاسی آمریکا به عنصری تاثیرگذار در افزایش تنش 

در روابط آمریکا و ایران تبدیل شوند.
کمال مومنی، کارشــناس مسائل منطقه در تحلیلی با این مقدمه می افزاید: 
با آن  که گروهک منافقین جمعیت اندکی را تشــکیل می دهند، اما به مدد 
حمایت های گســترده مالی و رسانه  ای که از طرف برخی از کشورها از آن ها 
به عمل می آید، توانسته اند در شکل  بخشی سیاست خارجی خصمانه آمریکا 

در قبال ایران جایگاه ویژه ای پیدا کنند.
آنها در ایــن زمینه تلاش می کنند از طریق رایزنی و لابی گری در ســطوح 
سیاســی غرب، حامیانی را برای خود دست و پا کرده تا از آن به عنوان اهرم 
فشاری علیه ایران اســتفاده کنند. یکی از بارزترین نمودهای لابی گری این 
گروهــک را می توان در کنگره آمریکا یافت. جایی که طی ســال های اخیر 
شاهد تصویب لوایح، قطعنامه ها و ایراد سخنرانی هایی در حمایت از منافقین 

و علیه جمهوری اسلامی بوده ایم.
بررسی سوابق لوایح و اقدامات اعضای کنگره آمریکا در رابطه با این سازمان 
نشــان می دهد که از اوایل ســال 2011 میلادی، و بــر مبنای اقداماتی که 
برخی از ســناتورها اتخاذ کرده بودند، آنها تلاش هایی را برای حمایت علنی 
از این سازمان تروریســتی در پیش گرفته  اند. نقطه عطف این تلاش ها ارائه 
قطعنامه ای پیشــنهادی بود کــه در آن جمعی از اعضــای کنگره از وزارت 
خارجه این کشور درخواست کردند که سازمان منافقین از فهرست گروه های 

تروریستی خارج شود.
این سازمان طی سالیان متمادی با تشکیل اجلاس  های متعدد و با پرداخت 
پول در تلاش بوده تا از طریق تماس  ها و ارتباطات گسترده با اعضای کنگره 
و مســئولان بلندپایه شاخه اجرایی دولت آمریکا، ضمن استفاده از این افراد، 
نفــوذ خود را در بدنــه نهادهای تصمیم  گیر آمریکا هموار ســاخته و در پی 
هدایت دستگاه سیاســتگذاری آمریکا برای تحقق اهداف خود برآید. با این 
هدف که  از طریق مجاب کردن آنها به حمایت از خواســته  های این سازمان 
در عرصه قانونگذاری و تلاش برای اعمال نفوذ در قوه مجریه از راه حمایت از 
افراد مورد نظر ســازمان در پست  های کلیدی و سایر کانون  ها و مراکز قدرت 

این کشور، نظرات همسو با سازمان را در جامعه آمریکا دنبال کنند.
فهرســت بلند بالایی از مقامات آمریکایی  وجود دارد که به طور مســتمر در 
اجلاس های سازمان منافقین شرکت کرده و در ازای دریافت کمک های مالی 
از این ســازمان  تروریستی، از برنامه های نامشــروع  آن ها جانب داری کرده-
اند. از جمله این افــراد می توان به جان بولتون، جولیانی، رندل، هاوارد دین، 
الن درشویتز؛ استاد حقوق دانشگاه هاروارد، جان لوئیس، لوئیس فری؛ مدیر 
سابق اداره تحقیقات فدرال، رابرت توریسلی؛ سناتور پیشین، پاتریک کندی؛ 
نماینده پیشــین جمهوری خواهان، ژنرال جیمز جونز؛ مشــاور سابق امنیت 
ملی، ژنرال ریچارد می یرز؛ رئیس پیشــین ستاد مشترک ارتش، اندی کارد؛ 
رئیس دفتر پیشین کاخ سفید، وسلی کلارک؛ ژنرال بازنشسته، لی همیلتون؛ 
نماینده پیشین جمهوری خواهان، پورتر گاس؛ مدیر پیشین سازمان اطلاعات 
مرکزی آمریکا، میچل ریس؛ مشــاور ارشــد انتخاباتی رامنی، آنتونی زینی؛ 
ژنرال بازنشســته و اوان بای سناتور پیشــین و... اشاره کرد. علی رغم اینکه 
این دولتمردان آمریکایی به خوبی می دانند که منافقین در داخل ایران هیچ 
پایگاه مردمی ندارند و نامشــان با خون، ترور و دسیسه گره خورده است، اما 
ظاهراً مبالغ کلانی که به ازای بدگویی از تهران به آنها پرداخت می شــود؛ به 
مذاقشان خوش آمده و علاوه بر اینکه در اجلاس های آنان به عنوان سخنران 
حضــور پیدا می کننــد، در نهادهای تصمیم گیر داخلی هم به پشــتیبانی و 

طرفداری از این سازمان تروریستی به پا می خیزند.
چنین حمایت و پشتیبانی در برهه کنونی و همزمان با شکست فشارحداکثری 
و دورنمــای رفع تحریم ها خود را بیشــتر نمایان می ســازد. به گونه ای که 
به وضوح می بینیم این ســازمان در تحرکات مرموزانه و با همدســتی رژیم 
صهیونیســتی، برای هماهنگی بیشــتر و ایجاد یک ائتلاف قوی علیه برخی 
سیاســت  های احتمالی دولت جو بایــدن و ممانعت از کاهش تنش با ایران، 
با پرداخت رشــوه و خریدن سناتورهای آمریکایی، لابی گری گسترده ای در 
کنگره علیه توافق هسته ای به راه انداخته اند تا شاید به زعم خود بتوانند از 

این طریق خللی در مسیر مذاکرات هسته  ای ایجاد کنند.
این تحرکات مغرضانه ناشــی از این نگرانی اســت که مبــادا دولت آمریکا 
با بازگشــت به برجام از شــدت سیاســت فشــار حداکثری علیه جمهوری 
اســلامی ایران کاســته و روابط ایران و آمریکا رو به بهبــودی رود. چرا که 
این ســازمان موجودیت خود را در گرو تنــش بین ایران و آمریکا دیده و به 
هیچ عنوان رســیدن به توافق و کاهش تنش ایران و آمریکا را در راســتای 
منافع خود ارزیابی نمی کند. از این رو با هدف تنش  زایی هر چه بیشــتر در 
روابط ایران و آمریکا، اقدامات بحران  زا و کارشــکنی در مسیر مذاکرات را در 
دســتورکار قرار داده و از این طریق قصد دارند تا با نفوذ بیشــتر در کنگره 

آمریکا، فضا را جهت شکل گیری هرگونه تعامل با تهران مسدود سازند.
منبع: ایسنا

پیام تسلیت رئیس جمهور 
به مناسبت درگذشت مادر شهیدان مطوری زاده

رئیس جمهور در پیامی درگذشــت حاجیه خانم»لیلا نیسی« مادر بزرگوار 
شــهیدان گرانقدر مجید، سالم و سهیلا مطوری زاده را به مردم شهیدپرور 
خوزســتان و خانواده محترم آن مرحومه تسلیت گفت و از درگاه خداوند 
برای ایشان رحمت الهی و همجواری با فرزندان شهیدش و برای بازماندگان 
صبر و ســلامتی مسألت کرد. سید ابراهیم رئیسی در پیام تسلیت خود به 
مناسبت درگذشت مادر شهیدان مطوری زاده آورده است: این مادر مؤمنه 
که در ســایه ارادت خالصانه به خاندان عصمت و طهارت)ع(، صبورانه رنج 
فــراق فرزندان پاک  نهادش را بر دوش کشــید و همــواره مدافع ارزش ها 
وآرمان های والای انقلاب و اسلام بود، جایگاهی رفیع در یادها و خاطره ها 

خواهد داشت.

طرح جهش تولید دانش بنیان 
در انتظار اصلاح دوباره

ســخنگوی شــورای نگهبان ابراز امیدواری کرد با اصــلاح »طرح جهش 
تولید دانش بنیان« توســط مجلس شورای اســلامی، این مصوبه در سال 
جاری تصویب و اجرا شود. به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف در صفحه 
شخصی خود در توییتر نوشــت: طرح جهش تولید دانش بنیان در جلسه 
اخیر شــورای نگهبان بررسی شــد و با توجه به اصلاحات به عمل آمده، 
بســیاری از ابهامات و ایرادات آن رفع شده بود. امیدواریم با اصلاح موارد 
اندک باقیمانده از ســوی مجلس، به زودی شــاهد تصویب و اجرای این 
مصوبه مهم در سال   تولید دانش بنیان اشتغال آفرین باشیم. این طرح یک 

بار در تاریخ 22 اسفند 1400 اصلاح شده بود.

روسیه از شکل گیری اسرائیل دوم
در منطقه جلوگیری می کند

عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه روسیه 
از شکل گیری اسرائیل دوم در منطقه جلوگیری می کند، گفت: دور جدید 
انتفاضه در فلســطین با قیام مردمی و عملیات مسلحانه سازمان دهی شده 
آغاز می شــود. به گزارش ایسنا، اردشــیر مطهری در یک رشته توئیت در 
صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: »آمارهای منتشر شده از سوی بانک 
مرکزی نشان می دهد که روند کاهشــی تورم ادامه دارد و در سال جدید 
ارزش پول ملی تقویت می شود. ایران نفت می فروشد و دلار وارد می کند و 
اینک از فروش نفت به ریال سخن می گوید. روسیه از شکل گیری اسرائیل 

دوم در منطقه جلوگیری می کند.
دور جدید انتفاضه در فلســطین با قیام مردمی و عملیات مسلحانه سازمان 
دهی شــده آغاز می شــود. یمنی ها متاثر از انقلاب اسلامی نقش خود در 

تعیین و افزایش قیمت نفت را به رخ جهان می کشند. 

نگاه

اخبار کوتاه


